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Mgr. Pristáš: 

Už tu to bolo spomínané, tá revitalizácia zelených plôch pred poštou. Neviem, či som 

nepostrehol, ale chcel by som sa opýtať na dôvod, kvôli čomu sa vlastne začalo so zmenou tej 

zelenej plochy, keďže zaznelo teraz, že to nie je revitalizácia celého námestia, len vyslovene 

tých zelených plôch pred poštou, ktoré podľa môjho pohľadu boli akože celkom v poriadku, 

že prečo sa vlastne menili, tá skladba stromov a prečo sa chce trávnik zmeniť na štrkový 

zásyp.  

 

PhDr. Čižmár: 

Tak, čo sa týka toho riešenia štrkového násypu, ešte dovysvetľuje pán Fazekaš. Tu padla 

otázka na celkové riešenie celého námestia, preto sme hovorili a upozornili na to, že ide 

o zelenú plochu a jej revitalizáciu a v prípade porastov, ktoré tam boli vybraté, išlo už aj 

o poškodené dreviny, čo bolo aj potvrdené obhliadkou. Takže aj kvôli tomu, aby tam boli 

osadené dreviny, alebo zasadené dreviny, ktoré sú prirodzené pre toto prostredie.  

 

Mgr. Fazekaš: 

To isté poviem na začiatok. Tie stromy pôvodné, ktoré sa tam nachádzali 24 ks myslím, že ich 

bolo, boli zastúpené borievky a smreky, to sú všetko dreviny, ktoré sa nehodia do nášho 

podnebného pásma, boli plytko korenené a každým rokom sme 2-3 ks vyberali, čo sa týka 

poškodenia korunovej časti, napr. zvýšeným prívalom snehu, alebo v lete vyschýnali. Teraz, 

keď sme kopali diery, by ste videli, čo to tam je za terén. Tam boli pôvodne domy nejaké 

postavené, čiže tam tá výsadba bola úplne nekoncepčne navrhnutá. Čo som spomínal, zastavil 

sa tam aj jeden pán, že on sa priamo podieľal na tej výsadbe, tak som mu slušne vysvetlil, že 

ak chceme mať také mesto a to aj teraz by som pre všetkých Trebišovčanov našich, hej, 

milých Trebišovčanov, ktorých si vážime, každú revitalizáciu začíname s nejakým zámerom, 

s nejakým cieľom. Čiže, ak sa zrevitalizuje 2 m plocha, 2 m
2
, tak s nejakým cieľom tam 

ideme, určite nebude to štrkovať celé. Štrkový zásyp tam, neviem z tých štvorákov teraz, ale 

posiahne tú plochu radovo možno šestinovo, čiže poprosím, aby sa takto už nikto 

nevyjadroval k štrkovým zásypom. Nech sa pozrú ľudia do vyspelých miest, kde sú takéto 

funkčné plochy cenené a čo sa týka napríklad aj tých kruhových ostrovčekov, čo máme okolo 

kruhových objazdov, ta pozrite sa teraz ako vyzerajú a ak by som vám dal fotky zo suchých 

zelených pásov, ktoré boli predtým, tak ja si myslím, že to okrášľuje všetko. Je to proste 

dobre, hej. Čo sa týka, ďalší problém tam bol od ľudí vzišiel, tienenie. Tak to tienenie, tak tie 

stromy tam tú funkciu extra nespĺňali, spĺňajú tienenie stromy, ktoré sú v zelenom páse. Keď 

si predstavíme hlavnú cestu, tam je taký široký zelený pás, tam je aj ten náš letničkový záhon, 

ktorý pôjdeme zajtra osádzať, tak tieto stromy funkciu tienenia zastávajú. V stredovom páse, 

tie ihličnany vôbec túto úlohu neplnili. Kto si všimol ráno, na obed, alebo v poobedňajších 

hodinách, tá funkcia tam nemohla fungovať, pretože ten pás je 9 m široký a tie stromy, klamal 

by som, keby som povedal hej, napríklad čo sa týka smrekov dvoch, dva také vyššie smreky 

tam boli a ináč tie borievky boli 6, 7, 8 metrové a v stave takom, ako boli, tak pre mňa názor, 

že nechajme to tam a stretol som sa aj s názormi, že dosaďme, určite nie. Nedosadíme na takú 

exponovanú plochu, nechcem uraziť žiadnu drevinu, ani jej význam, ale určite nie v tejto 



podobe. Tieto platany, ktoré tam  teraz dáme jak som už spomínal, to bude plocha na 30 

rokov dopredu a pre nás všetkých.  

 

Mgr. Pristáš: 

Dobre, beriem, ak tie stromy boli poškodené a sadíme dnes za iné, OK. 

 

Mgr. Fazekaš: 

Ešte to doplním,  zabudol som s tým štrkom, že tie plochy trávnaté ostanú dookola. Tam, keď 

si na obrázku všimnete, obrovské, široké pásy trávnatej plochy tam sú a samozrejme 

obojstranne bude aj sedacia časť, súčasťou bude ten mestský mobiliar, to znamená lavičky 

a smetné koše.  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zodpovedané:  na MsZ 
 

 

 

 


